
Referat af ordinær generalforsamling i Rødding Antenneforening

Rødding Antenneforening.
Onsdag d. 30. marts 2022 kl. 19:30 i Røddinghus.

Dagsorden

1. Valg af dirigent

 Per Thorsgaard

2. Beretning om foreningens virksomhed i det forløbne år og planer for det kom-
mende år til godkendelse herunder:

Ny Struktur:

Opkrævning af kontingent, TV-pakker og pakkeskift, service m.m. overgår til 
YouSee, hvorfor alle medlemmer skal oprettes hos YouSee som kunder senere 
på året.

 Formandens beretning er vedlagt (som bilag). Generalforsamlingen ro-
ste formanden for en god og informativ beretning.

 Generalforsamlingen tilsluttede sig bestyrelsens forslag til det samar-
bejde med YouSee, der er skitseret i den ”Nye struktur”. Et forsigtigt 
gæt er, at samarbejdet kan være etableret i sidste kvartal 2022.

3. Aflæggelse af regnskab for det forløbne år til godkendelse.

 Regnslaget blev fremlagt og godkendt.

4. Eventuelle forslag

 Bestyrelsen foreslår at ændre foreningens navn til Rødding Net

◦ Generalforsamlingen besluttede, at foreningen officielt fastholder 
navnet: ”Rødding Antenneforening”, men i daglig tale kaldes: 
”Rødding Net”.

5. Behandling af budget og fastsættelse af bidrag (kontingent) for det løbende 
regnskabsår.

 Bestyrelsens forslag til budget (vedlagt) blev vedtaget.



6. Valg af bestyrelse og bestyrelsessuppleant

 Torben Slots blev genvalgt
 Per Thorsgaard blev genvalgt

 Suppleant: Vakant

7. Valg af revisor og revisorsuppleant
 Revisor: Asger Mathiassen
 Revisor: Jeppe Sjølund Skov

 Revisorsuppleant Vakant

8. Eventuelt
 Intet



Formandens Beretning Beretning 2022 

Efter generalforsamlingen sidste år konstituerede bestyrelsen sig som de foregående
år med mig som formand, og dermed har jeg nu for 11. år fornøjelsen af, at berette 
om det forgangne år i Rødding Antenneforening for Generalforsamlingen.

2021 kom lige som 2020 til at stå en hel del i corona’ens tegn. Men ud over at vi måt-
te flytte generalforsamlingen, så har vi ikke været voldsomt plaget af corona.

I 2021 har vi heldigvis igen være forskånet for større nedbrud og skader på vores an-
læg, så på den fysiske side er der ikke meget at berette, da vores nuværende udstyr 
og nettets opbygning er tidssvarende uden behov for opdateringer. Den største ud-
fordring ved vores eksisterende net er, at det bruger strøm. Der er ikke rigtig nogle al-
ternative til det faktum, så vi bliver også negativt påvirket af de stigende energipriser 
– Jeg tør slet ikke tænke på, hvis vi stadig havde haft vores fysiske hovedstation, for 
dengang brugte vi meget mere strøm.

Ud over prisen på strøm, så er der stor udfordring foran os, der i foreningens verden 
overskygger elprisernes himmelflugt, og det er vores medlemstal. Om vi har 50, 100, 
200 eller 300 medlemmer, det betyder intet for hvor meget strøm vi bruger eller hvor 
mange meter kabelnet, der skal vedligeholdes. Så prisen er den samme, der er bare 
færre til at betale. Så vores foreslåede budget på 45/måned med 200 medlemmer bli-
ver jo 90/måned med 100 medlemmer eller 30/måned med 300 medlemmer. Det er 
simpel matematik.

D. 1/1 2019 var vi lige omkring 250 medlemmer. I løbet af de seneste 3 år har hvert 
5. medlem forladt foreningen svarende til 20%. Forklaringerne er selvfølgelig mange. 
Men en hel del forlod os efter bruddet mellem YouSee og Discovery, en del fordi de 
kan få tv og internet via fiber betalt af deres arbejdsgiver, nogle har Boxer i forretnin-
gen, sommerhuset eller campingvognen og tager så bare kortet med frem og tilbage.

En del af grunden er dog også, at danskernes TV-vaner ændrer sig voldsomt. I gen-
nemsnit bruger vi hver 7 timer om dagen med medier, ofte flere medier samtidig. 
Ca halvdelen er på TV; både flow (30%) og streaming (17%), der også har fået tag i 
den ældre del af befolkningen. 80% af TV-seninger er TV2 (47%) og DR (33%) I gen-
nemsnit bruger vi 2 timer pr. dag på flow TV, men det dækker over at den ældre ge-
nerationer bruger ca. 4 timer og den unge generation stort set ikke bruger flow TV.
Og dette er nok de yngre mennesker, der er vores største udfordring som antenne-
forening. Her tænker jeg ikke på de vrisne teenagere nogle af os deler adresse med 
privat, men de unge familier, der vælger at slå sig ned i vores dejlige by. Allerede 
bare de hører vores navn: ”Rødding Antenneforening”, så har du lukket mentalt ned. 
For lige som brune eller grønne fliser på toilettet, så er det helt sikkert ikke noget de 
har brug for. Flow-TV er nok dette årtis svar på fastnettelefonen i 00’erne.

Dette er også grunden til at bestyrelsen foreslår en navneændring til Rødding Net lidt
senere på dagens dagsorden. Et nyt navn gør det selvfølgelig ikke alene, og derfor 
vil jeg nu gå videre til bestyrelsen visioner for foreningens fremtidige drift.

Jeg ser det som rettidig omhu, at vi allerede nu overvejer vores berettigelse og 
fremadrettede eksistens. Da Rødding Antenneforening blev oprettet var der ikke rig-
tig andre alternativer end en stor antenne på taget. Det ønskede man ikke bla. Fra 



kommunens side, og derfor blev nyudstykninger tvunget til at være medlemme af 
fællesantennen. Senere kom ønsket om flere og udenlandske kanaler og igen var det
eneste alternativ en stor parabol på huset eller i haven. Sådan er verden ikke længe-
re. Ingen boligejere er tvunget til at være medlemmer i en antenneforening, og både 
TV og Internet kan ud over via vores coax-kabler også leveres via telefonkabler, fiber
eller bare gennem luften. Faktisk behøver man ikke længere et TV for at se TV. Langt
de fleste kan også se TV på f.eks. deres mobiltelefon eller tablet. Så selvom vores 
forening forsvinder, så er der mange andre forsyningsmuligheder for de nuværende 
medlemmer.

Berettigelsen for vores eksistens har i mine 11 år som formand været uændret (og er 
det fortsat), vi skal være konkurrencedygtige på pris og kvaliteten skal være i orden. I
min tid som formand har vi sparet medlemmer for mere end 2 millioner kroner sam-
menlignet med hvis vi havde købt vores TV-pakker som privatkunder hos YouSee, 
Stofa eller Boxer. Men hvis ikke vi får stabiliseret medlemstallet, så er det et spørgs-
mål om tid før vi ikke kan være billigere.

Samtidig er foreningen afhængig af en del frivillige arbejdstimer fra bestyrelsen i sær-
deleshed fra både formanden og kasseren. Det er medlemshenvendelser i om alt fra 
indstilling/kanalsøgning på TV, spørgsmål til opkrævninger, pakkepriser over pakke-
skift eller signalforstyrrelsen til udmeldelser. Det er opgaver der ikke rigtig kan plan-
lægges på forhånd, da vi ikke ved hvornår behovet opstår, Er vigtig at vi er til at kom-
me i kontakt med. Det mener jeg også vi er inden for rimelighedens grænser, men 
der er sket et generelt skred i folks forståelse for andet end deres egne behov. Der er
selvfølgelig stadig de høflige eller ligefrem taknemmelige medlemmer, men der bliver
længere og længere mellem dem. Men de sure og negative fylder mere og mere og 
råber bare højere og højere. 
Utak er som bekendt verdens løn, men så vidt jeg er orienteret har de fleste (hvis 
ikke samtlige) foreningsbestyrelser i byen udfordringer med at sikre nye kræfter til 
bestyrelsen eller andet frivilligt arbejde. Vi skylder derfor os selv at undersøge, om vi 
kan fjerne noget af det frivillige arbejde fra bestyrelsen og samtidig gøre det nemme-
re for vores medlemmer af få hjælp eller svar på deres spørgsmål? Det er ikke en ny 
vild og skør ide, vi er kommet på. Byens vandværk er jo også drevet af en forening, 
men det har hyret et kontor til regnskaber, medlemskontakt og myndighedsprøver 
samt hyret et firma til at servicere og reparere ledningsnettet med direkte kontaktmu-
lighed. 
I Antenneforeningens bestyrelse har vi undersøgt muligheden for, om vi kunne gøre 
noget tilsvarende, hvilket gave den lidt kryptiske og fede skrift på indkaldelsens dags-
orden:

Ny Struktur: Opkrævning af kontingent, TV-pakker og pakkeskift, 
service m.m. overgår til YouSee, hvorfor alle medlemmer skal op-
rettes hos YouSee som kunder senere på året.

Jeg vil derfor forklarer hvorledes vi ser fremtiden mens jeg viser lidt billeder heroppe 
på skærmen, så tager vi diskussionen umiddelbart derefter.







Som I kan se på det sidste billede, så er vi fortsat konkurrencedygtige, men det fore-
slåede driftsbudget, men det er som sagt et punkt senere på dagsordenen 

I 2022 vil vi dermed samlet set spare vores medlemmer for over 300.000, svarende 
til 1500kr. I gennemsnit pr. medlem. - Hvilket er den vigtigste grund til at vi fortsat 
skal drive foreningen. -og vores priser tåler også sammenligning med andre udby-
dere såsom Stofa, Boxer,  og Waoo, Det synes jeg vi kan være stolte af, et godt 
eksempel på, at lokalt sammenhold gør stærk. 

Til sidst vil jeg gerne takke resten af bestyrelsen for et rigtigt godt samarbejde i det 
forløbne år – især arbejdet med at sikre foreningens eksistensberettigelse.



Bestyrelsens forslag til

Driftsbudget for Rødding Antenneforening i 2022.

Antal aktive tilslutninger: 202 pr. 01.01.22.

Budget 2022 Pr. bruger Antal I alt
Serviceudgift Dansk Kabel Tv 200 200 40.000
El 200 200 40.000
Løn + administration (3x2000 + 5500) 55 200 11.000
Kontingent FDA +  forsikring 60 200 12.000
Reparation og nyanlæg 25 200 5.000
konsolidering 0 200 0
Driftsudgifter i alt ekskl. CopyDan 540 108.000
 
Det foreslåede driftsbudget giver følgende programpakkepriser. (Lejere m. grundpakke i huslejen se neden for)

 Programmer CopyDan Kontingent I alt pr. måned Halvårlig Helårlig
Grundpakke kr 118,00 kr 52,00 kr 45,00 kr 215,00 kr 1.290,00 kr 2.580,00 
Mellempakke kr 366,00 kr 57,00 kr 45,00 kr 468,00 kr 2.808,00 kr 5.616,00 
Fuldpakke kr 486,00 kr 66,00 kr 45,00 kr 597,00 kr 3.582,00 Kr 7.164,00 

Programpakkepriser for lejere i Kildevænget, Krogen, Kirkegade 39, Soltoften 6 og Søblink. 
Grundpakken betales over huslejen
 Programmer CopyDan Kontingent I alt pr. måned Halvårlig Helårlig
Grundpakke kr 118,00 kr 50,00 kr 45,00 kr 215,00 kr 1.290,00 kr 2.580,00 
Mellempakke kr 248,00 kr 5,00 - kr 253,00 kr 1.518,00 kr 3.036,00 
Fuldpakke kr 368,00 kr 14,00 - kr 382,00 kr 2.292,00 kr 4.584,00 

Forventet pakkepriser efter overflytning af kundeforhold til YouSee
Programmer CopyDan TV-boks Kontingent I alt pr. måned Halvårlig Helårlig

Grundpakke kr 264,00 incl  incl kr 20,00 kr 284,00 kr 1.704,00 kr 3.408,00
Mellempakke kr 493,00 incl  incl kr 20,00 kr 513,00 kr 3.078,00 kr 6.156,00
Fuldpakke kr 611,00 incl  incl kr 20,00 kr 631,00 kr 3.786,00 kr 7.572,00


